
Pisma iz domačih krajev. 
Sv. Marjeta ob Pesnici. Dva »veličastna« shoda liberal

cev. Za nedeljo. 14. avgusta so napovedali samostojneži, oz. 
ljudje, ki so se zdaj z vso svojo liberalno dušo obesili na 
Hrvata Radiča, volilni shod in določili, da se naj vrši po 
rani službi božji. Prireditelji shoda, to je en advokat iz Ma
ribora, samostojni kandidat, znani samostojni agitator iz 
Vuk. dola, v celem tri duše, so bili pripravljeni, toda čujte: 
na njihov shod sta prišla dva cela samostojneža, ki sta se 
vsedla k mizi prirediteljev shoda; pri drugi mizi pa je se
delo 16 naših odličnih mož Slovenske ljudske stranke iz 
radovednosti, kako se bo neki shod obnesel. Shoda seveda 
niso otvorili in se torej tudi ni vršil. Marječani, prav tako! 
Liberalcem, ki še niso imeli nikdar srca za ljudstvo, hrbet! 
Na praznik, 15. avgusta, so hoteli tukaj ob 2. uri popoldne 
triumfirati s svojim shodom samostojni demokrati. Prišla 
sla dr. Pivko in dr. Gorišek, da bi s svojimi nauki poučevala 
te zabite Marječane. Pa ti preklicani Marječani pač niso do
vzetni za lepe nauke samostojnih demokratskih liberalcev 
in orjunašev. Zato ni bilo na shodu več nego 12 oseb z do
mačo družino vred. Kadar se nam bo obljubilo,, da se bo na 
takem liberalnem shodu pojasnjevalo o najvarnejšem de
narnem zavodu, o Slavenski banki, ali pa povedalo, kje in 
kako se dobi najcenejši bencin, bomo prav zanesljivo šli 
poslušat. 

Šmarjeta ob Pesnici. Dne 18. julija t. 1. smo obhajali tu
kaj prav lepo poroko. Poročila se je pridna posestniška hčer 
Lojzika Senekovič s posestniškim sinom Martinom Križa
nom iz Spod. Šentjakobskega dola, kamor se je od nas pre
selila dne 19. julija. Obema poročencema želimo na novem 
lepem in krasno urejenem domu srečo in božji blagoslov v 
njunem zakonu in gospodarstvu. Ob tej priliki je novo
poročenka od svojega »venčnega« daru poklonila za šmar
ješko mladinsko knjižnico 60 Din, za kar se ji iskreno za
hvaljuje tukajšnje šolsko upraviteljstvo. 

Leskovec. Dne 14. avgusta 1927 smo imeli obisk g. Pre
peluha. Govoril je kar pred gostilno, kjer je po rani službi 
božji ljudstvu daje običajno oznanilo. Napadal je SLS, ni 
pa povedal, kaj je delal Radič 2 leti na vladi. Prepeluhove 
besede ne bodo obrodile sadu zanj! Uspeh pokažejo volitve! 
Naši ljudje ne cenijo človeka po besedah, ampak po delu! 
Eno lahko rečemo Radičevcem: Nesreča in sramota za vse 
Leskovčane, ako bi volili Radiča! Na Hrvatskem so v navadi 
batine. In batine zasluži vsak, ki bi volil Radiča! Volil bi to, 
kar so Hrvati zavrgli! To ni slov. kmetska stranka, ker je 
Hrvat Radič nosilec liste na 2. skrinjici. Zavedni Leskovčani 
bomo dali kroglice v 1. skrinjico, ki jo vodi povsod čislani in 
spoštovani gospod dr. Korošec. Na njega se lahko zanesemo, 
na švigašvage pa ne! V rokah SLS je naša bodočnost! 

Središče ob Dravi. Naš kolodvor ima vedno več prometa. 
Elektrifikacija domačih podjetij, novoustanovljene industri
je in živo gospodarsko delo naših kmetskih slojev,,povzroča 



živahen blagovni promet, široko gospodarsko zaledje, ki no 
obsega samo spodnjega dela ormožkega okraja, ampak tudi 
velik del Medžimurja, tje do Štrigove in Sv. Jurja, daje sre
diški štaciji posebno važnost, izvoz vina in sadja je vreden 
vsega upoštevanja. Pretečeni teden se je na primer naložilo 
do 15 vagonov jabolk, mnogo vina in moke, dobavljalo se je 
razno zrnje in drugo blago. Jajc odide več vagonov na teden. 
Naravni gospodarski razvoj pa trpi v sezonah na pomanj
kanju razpoložljivih vagonov. Pretečeni teden se je na pri
mer zgodilo, da bi se rabilo samo dva vagona več, kakor se 
je naročilo vnaprej. Sadna trgovina je razglasila, da bode 
prevzemala jabolke. Kupci so prišli iz raznih krajev, blago 
gre v inozemstvo, kmetje pripeljejo robo na prodaj iz šta
jerske dežele in Medžimurja, na stotine voz stoji ob kolodvo
ru do rotovža — naenkrat pa ni več vagonov za nalaganje. 
Ali naj gredo ubogi kmetje s svojim blagom zopet nazaj ure 
in ure daleč? Ker ni vagona? Ali so kupci vedeli, koliko bla
ga bo na razpolago? Prosimo železniško upravo, da bi vsaj 
ob času sezonskega prometa pustila na središki postaji dva 
do tri prazne vagone. — Več prizadetih. 

Šmartno ob Paki. V nedeljo, dne 14. t. m. se je tukaj 
vršila volitev župana in občinskih svetovalcev. Za župana je 
bil zopet (tretjič) izvoljen g. Martin Steblovnik, posestnik v 
Rečici ob Paki, občinskim svetovalcem pa gg.: Alojzij Pun
cer, posestnik v Paski vasi, Franc Irman in Ivan Kormanšek 
iz Velikega vrha. Vsi so odlični pristaši SLS. 

Sv. Neža na Brdinah. Naša cerkvica, podružnica selška, 
je dobila novo, res svatovsko obleko. Zelo okusno jo je nam
reč poslikal g.x Herman Vašel, slikarski mojster od Sv. Petra 
v Savinjski dolini. Zlasti presbiterij je izredno lep. Lepi tudi 

sliki presv. Src Jezusovega in Marijinega v dolbinah ob 
stranskih oltarjih. G. slikarski mojster zasluži vse priznanje. 
Veliko sta se trudila za ta novi okras cerkve cerkvena klju
čarja Fr. Grilc pd. Vohnet in Jože Grilc pd. Šolar. Srčna jima 
hvala v imenu vseh, ki imajo z novo obleko cerkve veselje! 
Istotako vsem drugim, ki so za slikanje radodarno darovali. 

Škof ja vas. Gospod Urek, sam. demokrat je imel preteklo 
soboto napovedan shod v Škofjivasi. Pripeljal se je ob do
ločenem času s tajnikom SDS Žabkarjem in g. Vrečkom iz 
Škofje vasi k nam, kjer ga pa ni čakal niti eden njegovih pri
stašev. Pač pa so se za shod pripravili radičevci in tudi od 
naše strani jih je nekaj prišlo. Ko je za to izvedel g. Urek, se 
je takoj, ne da bi kaj govoril, vsedel zopet na avto ter jo 
naglo, med splošnim zasmehovanjem odkuril. če ima g. Urek 
še kaj pametne razsodnosti, potem bo uvidel, da je iz dežja 
stopil ne pod kap, ampak nekam drugam, kjer se bo 11. sep
tembra gotovo zadušil. Samostalno demokratske backe bomo 
11. septembra lahko na prste prešteli v Škofjivasi in po
dobni polomi SDS drugod so za Slovenijo ogromna pri
dobitev. 

Šmarje pri Jelšah. Eden najlepših dnevov, kar jih be
leži šmarska kronika, je bila gotovo nedelja, dne 7. avgusta. 
Ta dan se nam je izpolnila vroča želja, dobila je podružnica 
Sv. Roka dva nova bronasta zvonova. To je bil sprejem in 
navdušenje, kakršnega šmarska župnija še ni doživela. Ti 
dnevi ostanejo neizbrisno v naših srcih. Pokazali smo ta 
dan, ko so naša dekleta spletla cele kilometre vencev, da je 
bila cerkev in slavoloki v enem samem cvetu, kako težko smo 
pričakovali toli zaželjene nove zvonove. Ponosni smo lahko, 
ker smo se res potrudili, da, kakor nismo nikogar sprejeli, 

smo sprejeli ta dva znanilca miru. Sprevod je otvorila Mari
jina družba s svojo zastavo, za njo je šla šmarska godba, ka
tera je igrala lepe napeve in koračnice. Za godbo pa je ko
rakala četa šmarske orlovske mladine, za njo pa neštevilne 
množice naših mož in žena. Vse to je bilo kakor pestri šo
pek belih in rdečih cvetov. In govor monsgr. Vrežeta, vse to 
je vplivalo na zbrane množice tako globoko, dasi videl solze 
v očeh tega dobrega ljudstva. Ni moj namen danes popisovati 
lepote teh dnevov ampak, dolžnost me veže, da se v imenu 
šmarske orlovske družine kar najiskrenejše zahvalim gospo
dom botrom, monsgr. prof. Vrežetu in vsem tistim, ki so se 
y gostoljubni hiši monsgr. Vrežeta spomnili tudi nas Orlov 
in Orlic s precejšnjo vsoto. Bog poplačaj in prisrčni orlovski: 
Bog živi! Enemu največjih dobrotnikov šmarskega Orla, g, 
Strmšku, pa kličejo krepka grla Orlov in nežna Orlic, naj 
lepši najprisrčnejši: Bog naj obilno blagoslovi Vaša pota in 
da od Vas odvrača grenke ure življenja. Za danes bo dovolj
Ob priliki zopet kaj, če mi še bo gospod urednik dovolil maj 
hen prostorček v priljubljenem »Slovenskem Gospodarju«. 
Do tedaj pa zdravi in lep pozdrav od šmarskega Tončka. 

Sladka gora. Šaljiv teater. Ljudje so rekli, da kaj takšne
ga še pa ni bilo na Sladki gori! Po ranem opravilu je hotel 
imeti neki radičevec volilni shod. Pa revež ni mogel govoriti, 
tako je deževalo ugovorov in smeha od vseh strani. Toliko se 
je razumelo, da bi nam bil rad povedal, koliko dobrega je 
Radič za nas storil in kako važne so volitve, pa me nočete po
slušati! Končno mu še eden s harmoniko pride na pomoč; 
ljudje pa so rekli, zato, da bo lažje šel. Že dolgo nisi videl 
Sladkogorčanov tako veselih obrazov iti od službe božje. — 
Shod je trajal kake tri minute. Takih zabav je res treba. 



Sv. Jakob v Slov. goricah. Veličasten začetek volilne
ga boja. Prvi so se pri nas ojunačdli radičevci in priredili 
shod — lepo na tihem, tam gor na Hlapju na »Šrajovi 
puši«. Pa vsled pazljivosti naših pristašev smo izvedeli za 
shod. Po veliki polomiji, ki so jo doživeli pri Mariji Snež
ili po rani sv. maši, pride kompanija štirih gospodov. Kak 
razloček med njimi in našim priljubljenim g. poslancem 
Eebotom! On pa pride sam, nas pouči, pove svoj program, 
se z nami pogovori in mi ga volimo — pa je fertig. Ti pa 
pridejo kar štirje; ali ker se nas bojijo ali si pa mislijo, 
da se jih bodemo mi bali. No, toraj se oglasi najprej g. 
dr. R., na njegova, deloma naravnost zmešana izvajanja 
so mu'tako korenito odgovarjali in ugovarjali naši pristaši, 
zlasti načelnik naše krajevne organizacije, tovariš Anton 
Roškar da je ubogemu g. doktorju kmalu sapo zaprlo. G. 
kandidat pa niti ust ni mogel odpreti; kar se pa tiče ostalih 
dveh imenitnih Jareninčanov g. Gungla in Hasla, pa je 
itak znano, da bi si ne upala povedati niti ene besede. 
Mirno so jih spremili naši skozi vrata — kot olikani ljud
je ne mečemo ven — ampak to bolj lepo naredimo, potem 
smo pa kar priredili svoj volilni sestanek, ter se pogovo
rili, kako bomo delali, da bodo šli vsi ljudje volit in volili 
našega g. Žebota ter vrgli svojo krogljico v prvo skrinjico. 
Bilo nas je na tem shodu 19 in približno toliko naših za
vednih žensk, katere so priredile g. radičevcem pri od
hodu močno »mačjo muziko«, da je Gunglova kobila^ lažje 
tekla. Vabimo vse nasprotne stranke, da naj, če hočejo do
živeti tako polomijo, priredijo shode tudi one. Samo to jih 
prosimo, naj vodstvu naše stranke preje naznanijo, sicer 
ne more nikdo priti na shod, ker pri nas ni drugih prista
šev. Posebno vabimo g. dr. Gorišeka, samo da naj shod 
priredi kje v bližini cerkve — težko hodimo namreč za
voljo njega kod po kakih klancih in tudi njegov avtomobil 
ne zmore naših bregov. 

Sv. Lenart v Slov. goricah. Milo so zadoneli zvonovi 
pri cerkvah Sv. Lenarta in Sv. Ruperta v Slov. goricah, ter 
naznanili tužno vest, da je po dolgotrajni in mučni bo
lezni izdihnil blago dušo naš zavedni somišljenik gospod 
Franc Matjašič, veleposestnik v Šetarjevi in Gočovi. Rajni 
je bil v bolnici usmiljenih bratov v Gradcu radi operacije. 
Ves trud ondotnih zdravnikov je bil zaman. Pokojni je bil 
nad vse priljubljen in obče spoštovan mož ter vesten 
gospodar. Na sedmini rajnega se je nabralo 120 Din za 
afrikanske misijone. Vsem darovalcem Bog plati, rajnemu 
pa bodi žemljica lahka. 

Sv. Trojica v Slov. gor. Iz vseh župnij lenarške deka
nije in še od drugod so prihiteli naši dobri možje na svoj 
verskoobnovitveni shod. Navdušeno jim je govoril prof. 
dr. Jeraj, kaj sta nam bila sv. Ciril in Metod. Slovesno sv. 
mašo je popeval gvardijan p. Dionizij Dušej, krasno petje 
je oskrbel benediški moški zbor. Izvencerkveno zboro
vanje je otvoril p. gvardijan, vodil pa ga je zelo spretno po
slanec Lj. Poljanec, ki je naglašal v govoru veliki pomen 
verske vzgoje naše mladine v družini in v šoli. Predsednik 
naše oblastne skupščine, mariborski župan dr. Leskovar 
je obširno pojasnil, kako naj možje branijo vero in verska 
načela v družini in javnosti. Med drugim je rekel: Vere ni 
mogoče ločiti od javnega življenja. Ni samo politična, tem
več rudi verska dolžnost, da gremo volit. Kdor ne gre vo
lit, je sam kriv žalostnih razmer. Ne maramo mehikanskih 
razmer. Če so vsi dobro poučeni, ne bodo druge stranke 
pri nas dobile glasov. Pošten katoliški mož jim ga ne mo
re dati. Krščanski program ima edino SLS. Okrožni zdrav
nik dr. Kramberger je zanimivo razložil, kako naj možje 
skrbe za zdravje in je opozarjal na silno škodljivost alko
hola. Ant. Tomažič od Sv. Benedikta je navduševal tova
riše, kako naj izpolnjujejo dolžnosti do kat. Cerkve, do 
družine, do javnosti in svaril pred protiverskim časopis
jem. Župnik Gomilšek je končno omenjal, kako naj ta shod 
prešine vse naše verne može z veliko srčnostjo v obrambi 
naših najdražjih verskih svetinj. Isti je pri večernicah v 
cerkvi razložil, kako naj bi možje častili in živeli s sv. ka
toliško Cerkvijo. Bilo je nekaj res krasnega, gledati to ve
liko množico naših vernih mož v cerkvi in na shodu. Že
limo, da nepozabni shod prinese mnogo sadov. — Po ve
černicah je na samostanskem prostoru prva pevska pri
reditev lenarčkega pevskega okrožja združila veliko mno
žico ljudi. Bilo je nad 80 pevcev in pevk. Zbori od Sv. An
tona, od Sv. Jurija in od Sv. Benedikta so zapeli vsak po 
dve pesmi, benediški kaplan Brvar je v navdušenem go
voru povdarjal krasni pomen petja in antonjevski in be
nediški pevski zbor sta skupno zapela še 2 pesmi. To vam 
je bil užitek! Kako lepa je slovenska pesem! Slava vsem 
trem pevskim zborom za njih prvi veliki nastop! Izvrstno 
se je posrečil. Naj mu sledi drugo leto slična prireditev. 
Iz srca smo vam hvaležni za to lepo pevsko slavnost. 

Vurberg. V ruskem sanatoriju v vurberškem gradu 
se zdravi še vedno dosti Rusov in Srbov. Poleg bolnikov 
prihajajo sem po leti tudi drugi Rusi; nekateri vzamejo v 
najem zasebna stanovanja, katerih pa zelo primanjkuje, 
drugi obiskujejo bolne sorodnike v sanatoriju. Zelo jim 
ugajajo naši kraji, kjer se v svežem zraku lahko spreha
jajo po grajščinskih gozdovih pod košatimi bukvami in 
bujnimi smrekami. Koncem julija se je mudilo tukaj več 
odličnih gostov; med drugimi so bili tu Vasilij N. Strand
man, delegat za ruske emigrante v naši državi, Andrej P. 
Tolovcov, bivši carjev adjutant in generalmajor ter preč. 
£■ Prelat dr. Anton Okolokulak iz Petrograda, ki vsled na
slja boljševikov začasno prebiva v Varšavi. Poslednji 
gospod je imel dne 31. julija slovesno pozno opravilo v na
ši cerkvi, katerega se je udeležilo tudi mnogo Rusov. Dalje 
časa se ze mudi tukaj gospa Zofija F. Pohvisnjev, kateri je 
umrl soprog bivši minister za pošte in telegraf dne 23. ju
lija. — Lansko leto so vsled vedne moče imeli naši ljudje 
na polju ob Dravi le sabo ali nič koruze, letos bodo pa 
imeli, če še ne pride kaka nesreča, najboljšo žetev. Suša 
nam še ni naredda večje škode, le paše za živino po bre
govh je malo in otave ne bo skoraj nič. 

Dornava pri Ptuju. Umrl je v Dornavi Franc Cuš, po 
domače Škof v starosti 57 let. Bil j e vrl krščanski mož, za
upnik SLS, več let občinski odbornik, 6 let načelnik kraj
šega šolskega sveta. Bil je tudi požrtvovalen član gasil
nega društva, kakor tudi zvest delavec domačega bralnega 
društva, kar so mu najbolj izkazali hvaležnost z venci, ob
ema, gasilno in bralno društvo. Na njegovem pogrebu se je 
videlo, d» je bil vobče spoštovan in priljubljen mož. Do

mači kaplan P. Kari je imel ginljiv govor pri odprtem gro
bu, da se je marsikatero oko zrosilo. Bodi mu žemljica 
lahka, nam pa ostane v trajnem spominu! 

Sv. Janž na Dravskem polju. S 1. avgustom se je v 
Št. Janžu na Dravskem polju otvorila državna pogodbena 
pošta. Poštarjem je imenovan tukajšnji organist g. Col
narič Davorin. S tem bo ustreženo vsej okolici. V naprej 
se naj naslavlja samo p. Št. Janž Dr. polje. 

Šmiklavž pri Slovenjgradcu. Slavnost blagoslovljenja 
kipa sv. Frančiška Asiškega se je prav lepo izvršila. Vi
zitator tretjega reda, č. g. p. frančiškan Filip Pere je bil 
cel dan neutrudljv na leči in v spovednici in blagoslovil 
lepi kip. Do 170 vernikov je prejelo ta dan in na Porcijun
kulo svete zakramente. Kip, 1 meter visok, je krasno iz
delan, posebno lepe so poteze svetnikovega obraza, pro
žetega od vzkipeče ljubezni do Boga. Gospoda podobarja 
Ivana Cesar v Mozirju najtopleje priporočamo. — V noči 
od 3. do 4. t. m. je tukaj razsajala strašna nevihta, nepre
stano je bliskalo in strašno grmelo, strele so vdarjale in 
napolnile prebivalstvo s strahom in grozo. Konečno je sle
dil strašen naliv. Stihov potok je prestopil bregove in 
zopet preplavil župnijsko nadarbinsko polje. Najhujše je 
nevihta razsajala v Vodriški dolini, vtrgal se je oblak, 
vrdli so se plazovi in napravili našim hribovskim kmetom 
Urbaču, Končniku in Arnežniku veliko škodo. Skromna 
naša potoka Kolarica in Burčnica sta narasla v reke in po
rušila jezove pri Kladnikovem, Marošekovem in Makov
skem mlinu. Veliko množino blizu Mostnarjeve gostilne 
nakopičenega obtesanega lesa in hlodov je vodovje dvig
nilo, potoka sta se vsled lesovja zajezila, voda je porušila 
jez Mostnarjeve žage in Mostnarjev most, poplavila vas in 
na njivah uničila sadeže in na travnikih uničila otavo. Na 
Mostnarjevi žagi so le s težavo rešili prasca, da ni vtonil. 
Najhujše prizadet je kovač Ivan Koren, že nad dva meseca 
se ubogi mož nahaja vsled opeklin v bolnišnici v Slovenj
gradcu, zdaj mu je pa povodenj porušila še jez, da no more 
obratovati njegov mlin ne žaga. Občinske poti so popolno
ma razruvane in podobne potočni strugi. Škoda je ogrom
na, naša majhna občina, ki šteje samo 459 duš, ne bo 
zmogla sama velike škode neurja popraviti. Zavoljo tega 
se obračamo zaupljivo do našega oblastnega odbora s 
prošnjo, da nam blagovoli nakloniti oziroma od vlade iz
poslovati za popravo občinskih potov potrebne podpore. 

Ponikva ob južni železnici. Zanimivo je, da se je naš 
dopisnik spomnil mene že dvakrat v »Kmetijskem listu« 
in enkrat v »Domovini«. Naj zavrnem laž in klevete v Do
movini, ki so vse naperjene za volilni manever. Eto ti, do
pisnik, samo malo odgovora na dopis v »Kmetijskem listu«. 
Kar se tiče dopisnika »Slov. Gospodarja«, me lahko su
mičiš, saj imaš svoj nos. Glede gospodarstva pri občini ti 
pa samo tole povem: Kot bodočemu odvetniku bi ti moral že 
ikolikor toliko biti znan občinski red, da župan izvršuje sa
mo sklepe obe. odbora, da proračun odobri obč. odbor itd. 
Nova bremena se za čas mojega županovanja niso nala
gala, težave so danes pri vsakem zasebnem gospodarstvu, 
tem večje pri občini, posebno Ponkovški, ker nima drugih 
dohodkov kot davek, to je ob«, doklade. Nisem še slišal 
prepevati slave mojim prednikom, kateri so bili različnih 
strank, tudi jaz je ne pričakujem, kakor tudi upam, da 
je mojim naslednikom ne bodo. Wonšekov Tone še do da
nes ni meni nobenih računov prekrižal, morda tebi? Bo
di tudi potolažen, da se 11. septembra ne 'bodo po tvojem 
mnenju polomila klekiralna kolesa, pač pa se bode nos 
naših političnih nasprotnikov obrnil navzgor. Torej, kakor 
je posneti iz tvojih dopisov, Ti še marsikaj manjka, za to 
ti svetujem, da počitnice porabiš za nadaljni razvoj tvojih, 
tako potrebnih študij; če imaš pa prosti čas, pomagaj pri 
delu tvojemu skrbnemu očetu, kar bo več zaleglo, kot 
tvoja politika. — Franjo Žličar. 

Zgor. Ponikva. Pri nas je umrl 83 let stari oče Boštjan 
Kos. Bil je dober gospodar, skrben oče svojim osmerim 
otrokom, večleten občinski odbornik ter ves čas zvest pri
staš SLS. Vselej je rad izvršil svojo volilno dolžnost. Bil 
je tudi dober podpornik pri zidanju naše nove cerkve in 
je daroval večje vsote. Cerkveni cvetlični odsek mu je 
zadnje bivališče na domu krasno okrasil s cvetlicami in 
venci. Pevski zbor mu je zapel žalostinko na domu, v cer
kvi in na pokopališču. Bil je položen v grob poleg svoje 
pred 9 leti umrle soproge. Bodi Ti, dragi nam oče, žemljica 
lahka! — Med pogrebci se je nabralo 100 Din za Dijaško 
semenišče v Mariboru. 

Dobrna pri Celju. V sredo, dne 3. t. m. je bil zelo so
paren dan brez vsakega oblaka na nebu. Proti večeru so 
začeli iti od jugozahodne strani oblaki z bliskom in gro
mom. Takoj smo vedeli, da bomo imeli ponoči hudo uro. 
Ljudje so povsod imeli luč, kajti bliskalo in grmelo je brez 
prenehanja. Ob pol 1. uri ponoči se je začelo na jugozahod
ni strani vasi Dobrne rdeče zariti ter kmalu na to plat 
zvona biti. Takoj se je vedelo, da je požar in da je strela 
udarila. In res. Strela je udarila v gospodarsko poslopje 
Alojzija Breznik v Pristavi, občina Dobrna. Zgorel je ves 
letošnji pridelek razven ječmena in vso gospodarsko orod
\e, kakor vozovi, plugi, slamoreznica itd. Le živino so re
šili. Prosi se, da bi pogorelcu občinstvo na Dobrni po
magalo. Strela si je tudi poiskala tu in tam druge pred
mete, tako, da je bila v resnici strašna noč; šele proti jutru 
je grmenje ponehalo. 

Kokarje. Tukaj se je vršil sestanek volilcev, na ka
terem sta poročala narodni poslanec Pušenjak in oblastni 
poslanec M. Blekač. Po poročilih, katere so zborovalci nav
dušeno odobrili, smo se razgovarjali o vseh težkočah flo
sarjev, o sitnosti, katere se flosarjem povzročajo od pri
staniških oblasti, vojaških oddelkov pri pontonskih mostih 
itd. Mi bomo agitirali, da bo zmaga SLS pri teh volitvah 
še večja ko doslej. 

Sv. Rupert nad Laškim. Pred kratkim je prešla naša 
občina pod okrajni zastop Celje; to smo sedaj precej živo 
občutili na zvišanih davkih: dočim smo v Laško plačevali 
le 94 odstotkov okrajnih doklad, jih imamo sedaj 300 od
stotkov. Za to pa tudi po vsej pravici pričakujemo od okr. 
zastopa v Celju, da tudi za nas kaj stori. Ceste imamo raz
drapane, kakor malokje po svetu. Pričakujemo od našega 
občinskega odbora, da zastavi vse svoje moči, da se v naj
krajšem času napravi cesta, ki bo vezala Sv. Rupert s Sv. 
Jernejem. — Za občinske in državnozborske volitve v 
septembru vlada tukaj povsod veliko zanimanje. V ne

deljo, dne 21. avgusta bomo imeli tukaj po jutranjem sv. 
opravilu volilni shod. Večina maloštevilnih samostojinežev 
v tej občini je spoznala Žerjava in Radiča v vsej njuni si
romaščini ter jima obrnila hrbet; vsak, malo zaveden slo
venski človek ve, da za Radiča ni danes nobeden Hrvat; 
žerjavske politike pa so že tudi samostojneži siti. Govori 
se, da je tudi že Špilanc spoznal resnico in ne bo dalje 
trgal podplatov in tratil časa za falitno samostojno stranko. 
Saj vemo, da je Špilanc brihtne glave; pričakujemo, da 
bo sedaj tudi toliko mož, spoznalo svoje zmote in svoje le
pe zmožnosti postavil odslej v službo dobre, poštene, kršč. 
ljudske stranke. 

Sv. Miklavž nad Laškim. Pri nas smo imeli pogreb, ka
kršnih je malo tukaj. Pokopali smo ob veliki udeležbi Ma
rijo Knez, ženo Lovrenca Knez, posestnika, cerkvenega 
ključarja in občinskega odbornika na Koncu v naši žup
niji. Rajnka je umrla v starosti 50 let in je bila pridna go
spodinja, zvesta žena ter skrbna mati svojim otrokom. Ko 
je pri odprtem grobu govoril č. g. župnik Čebašek lepe in 
v srce segajoče besede v slovo, je ljudstvo splošno jokalo. 
Potrtemu možu, našemu zvestemu somišljeniku, kakor 
vsej družini naše iskreno sožalje. Pokojnici svetila večna 
luč. 

Loka pri Zidanem mostu. Dne 31. julija je bil v Loki 
javen volilni shod, na katerem sta govorila gg. biv. mini
ster dr. Gosar in dež. poslanec Deželak. 0 tem shodu bi 
sedaj niti ne poročali, ako bi se ne bilo o njem pisalo po 
»Jutru« in drugih nasprotnih listih toliko zavijanj in laži, 
kakor da bi bil ta veličasten shod za SDS. Vsak udele
ženec je zopet lahko sprevidel, da je ob takih prilikah res
nica ravno narobe od tega, kar ti listi pišejo, in da se 
imajo demokratje, ki so menda imeli sladke želje, naš 
dobro obiskani shod razbiti, zahvaliti le prevdarnosti obeh 
poslancev in neustrašenega predsednika k. o. g. Jurmana, 
da je tajnik njihove stranke SDS dr. Rape sploh smel go
voriti do konca, potem ko je malo časa pogreval 8 let sta
re neresnice in mlatil demokratske fraze, katere sta mu 
poslanca z lahkoto temeljito zavrnila. Pametnemu človeku, 
ki čita in zasleduje delo naših poslancev SLS v prid Slove
nije, katero se bo kmalu čutilo pri olajšanju davkov in v 
oblastnih zborih, ni potrebno, da bi te posamezne reči tu
kaj naštevali; povdariti pa je treba, kako nas je hotel ta 
gospod podučiti, da nam je dal gospod Bog roke, da dela
mo, noge, da hodimo in glavo, da z njo mislimo. Radi bi v 
prvo vedeli, čemu jemljejo te vrste ljudje besedo Bog 
sploh še v svoja usta, ko po svojih listih večkrat tako raz
divjano podlo opljujejo vse, kar je božjega in z lahkoto za
pišejo vsako bogokletje. To je tedaj bila na shodu le far
barija za manj razsodne ljudi, da bi jim rajši verjeli, če 
govorijo o Bogu. Nadalje, mi že davno vemo, da imamo 
glavo, da ž njo mislimo, in ravno ker mislimo, zato pa iz 
misli izvajamo, da bi pač vsak uradnik ali kmet ali želez
ničar naravnost sam sebe in svoj stan ubijal, ako bi dne 
11. septembra volil demokrate ali SDSarje. Naj se vsak 
Slovenec, posebno še uradnik zopet živo spomni, kako se 
je godilo takrat, ko so bili ti ljudje, zlasti njih generala 
Pribičevič in Žerjav v vladi, kako so takrat za nami urad
niki vohunili glede političnega naziranja, uradnike in uči
teljstvo na stotine prestavljali. Kmetje, pomnite nadalje, 
kako so bili pod vlado teh ljudi vsakokrat državni pro
računi in davki zmiraj večji, kmetijstvo od vlade čimdalje 
bolj zanemarjeno, kmetske občine zatirane. Uradnik, 
kmet, pomisli, kaj bi bilo, če bi ti ljudje zopet prišli do 
vlade! Zato njim 11. septembra nobene krogijice; ampak 
vsi v Loki bomo oddali krogljice v prvo skrinjico za SLS 
(Slovensko ljudsko stranko). Pa tudi s tem ne smemo 
nasprotnikom pomagati, da bi na dan volitve doma ostali, 
zlasti tokrat ne, ker so te volitve posebno važne za naše 
gospodarsko zboljšanje, in čim več naših doma ostane, 
tem več pridobijo naši nasprotniki pri glasovih, na kar 
oni že računajo. Vsi pripomagajmo, da bo prišel cel slo
venski narod gotoveje v eni stranki (SLS) zastopan v Beo
grad! Tedaj šele nas bodo prav upoštevali in tedaj šele si 
bomo pridobili boljšo vlado, boljše čase. 

Šmartno ob Paki. Naš zvesti prijatelj »Slov. Gospodar« 
prinaša večkrat od tukaj razne novice, politične in gospo
darske, naj pa danes še eno veselo versko novost obelo
dani: Dekleta imajo svojo Marijino družbo, ki je naš po
nos, naša čast. Obhajala je v zadnjih dnevih julija štiri
dnevnico, dobroobiskano od vseh dobrih deklet. Prelepo 
je bilo nedeljsko skupno sv. obhajilo, a še lepše isti dan 
popoldne slovesna posvetitev kongregacije presv. Srcu Je
zusovemu. Cela družba s trakovi in zastavo je navdušeno 
ponavljala besede posvetitve. Sedaj pa vsa dekleta s po
gumom pod Marijino zastavo. Strahopetnic ne maramo. 

Sv. Peter pod Sv. gorami. Pitno vodo, ki so jo prebi
vale tuk. vasi tako pogrešali, dobimo v kratkem času z no
vim vodovodom od 20 minut oddaljenega vrelca v Če
hovcu. — Gasilno društvo si je dalo h Gasilnemu domu, ki 
je bil pred par leti dograjen, še dostaviti lep in okusno 
izvršen stolp. Delo pri stavbi Društvenega doma Katoliš
kega prosvetnega društva krepko napreduje. Dom bode 
čez par tednov že pod streho. 

Luče. Za občinske volitve je bila tu vložena samo ena 
kandidatna lista, in sicer lista SLS. Dne 27. julija je bila 
že zaprisega novega občinskega odbora in župana. Za no
vega župana je izvoljen g. Jakob Žibovt, pd. Osojnik, dober 
in zaveden kmet. — Dosedanjemu, povsod priljubljenemu 
županu, g. Jakobu Plaznik, pd. Riharju, odličnemu kmetu, 
izrekamo prisrčno zalivalo za njegovo nesebično, požrtvo
valno in blagonosno županovanje. V novem obč. odboru 
so povečini možje iz prejšnjega odbora. — Tudi pri drž. 
volitvah 11. septembra bomo Lučani volili samo kandidate 
SLS; vsak volilec, bo vrgel krogljico v 1. skrinjico. Vsi za
vedni in dobri volilci, pridite volit, da bomo veliko krog
Ijic nametali v 1. skrinjico! — Dne 15. avgusta zjutraj po 
sv. opravilu ima tu shod naš narodni poslanec g. Pušenjaik. 


